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کوتاه اقتصادی

* مرکللز واردات و امللور مناطق آزاد ويژه گمرک جمهوری اسللامی 
ايران در بخشنامه ای از گمرکات سراسر کشور خواست تا از ترخیص 

خودروهای سواری با نشان تجاری »ای بی تی« خودداری کنند.
* قائم مقام مدیرعامل ش�هر جدید پردی�س از افتتاح 2 هزار 
واحد مسکن مهر پردیس در آذرماه خبر داد. پیمان پیرفرشی 
در گفت وگو با مهر با بیان اینکه این واحدها در فاز 3 پردیس 
قرار دارند و به زودی شرایط تحویل واحدها به پیش خریداران 
اطلاع رسانی می ش�ود، اظهار داشت: مابقی واحدهای مسکن 
مهر پردیس هم در حال س�اخت است که در نوبت های بعدی 
زمان افتتاح آنها اعلام می شود. قائم مقام مدیرعامل شهر جدید 
پردیس تصریح کرد: 80 هزار واحد مسکن مهر پردیس هم که 
از سال گذشته ثبت نام آن انجام شد در حال ساخت است و با 
توجه به اینکه دیرتر از مابقی واحدها ش�روع شده برای سال 
جاری افتتاح نمی ش�ود. پیرفرش�ی خاطرنشان کرد: امکانات 
زیربنایی تمامی این واحدها تامین شده است و بر اساس اعلام 
وزارت  راه و شهرسازی، هیچ واحدی بدون این امکانات تحویل 

متقاضیان نمی شود.
* واردات شللکر در 7 ماهه امسللال از مرز 732 هزار تن گذشللت. به 
گزارش  ايسللنا بر اين اسللاس در 7 ماهه 1392 واردات شکر از نظر 
وزنی 12/2 درصد کاهش يافته و بالغ بر 732/2 هزار تن شد. ارزش 
اين میزان واردات شللکر نیز با افت 26/5 درصدی به بیش از 403/3 
میلیون دلار رسللید. شللکر در 7 ماهه امسللال هفتمین کالای عمده 
وارداتی به کشللور بود و سللهم آن از کل ارزش واردات کشور در اين 

مدت به 1/68 درصد رسید.
* ش�اخص کل ب�ورس اوراق بهادار در پای�ان معاملات دیروز 
ب�ا کاهش 221 واحدی ب�ه کانال 76 هزار واحد بازگش�ت که 
بیشترین تاثیر منفی بر شاخص را هلدینگ صنایع پتروشیمی 

خلیج فارس داشته است.
* قیمت هر بشکه نفت در بازارهای جهانی در اثر عدم توافق حاصله 
در مذاکللرات هسللته ای ايران در ژنو 28 سللنت افزايللش يافت و به 

105/40 دلار رسید.

وزیر اقتصاد: تحریم ها برای اقتصاد ایران آثار مثبتی داشته است

رئیس اتحادیه چایکاران کشور 
گفت: کارگروه وی�ژه ای نرخ خرید 
تضمینی برگ س�بز چای را تعیین 

می کند.
ايرج هوسمی در گفت وگو با فارس، 
با اعام اين خبر گفت: سال گذشته نرخ 
خريد تضمینی برگ سللبز چای درجه 
يک 1200 تومان و درجه دو 650 تومان 
بود و چايکاران به شدت ناراضی بودند.

رئیللس اتحاديه چايکاران کشللور 
افزود: در اعام نرخ خريد تضمینی 24 
قلم کالای کشللاورزی از سللوی وزارت 
جهاد کشللاورزی نیز دو محصول چای 

و ابريشم اعام نشد.
هوسمی گفت: پیشنهاد چايکاران 
برای نللرخ خريد تضمینی برگ سللبز 
چای در سللال زراعی جللاری کیلويی 
3000 تومان برای درجه يک و 1800 

تومان برای درجه دو است.
بلله گفته هوسللمی ايللن کارگروه 
متشللکل از سازمان چای، وزارت جهاد 
کشللاورزی، نماينللدگان مجلس و زير 
نظللر اسللتانداری گیان هفتلله آينده 

تشکیل می شود.
هوسللمی گفت: مطالبات برداشت 
شهريور چايکاران که حدود 5 میلیارد 

تومان می شود، پرداخت نشده است.
گذشللته 26  هفتلله  افللزود:  وی 
میلیارد تومللان مطالبات چايکاران که 
از ارديبهشللت مانده بود، پرداخت شد 

و پول آخرين برداشللت، هنوز پرداخت 
نشده است.

به گفته رئیللس اتحاديه چايکاران 
کشللور، تولید چای امسال 18 هزار تن 
است که نسبت به سال گذشته که 25 
هزار تن بود، کاهش 7 هزارتنی داشته 
است. وی تاکید کرد: تولید چای کشور 

در 10 سللال پیش 68 هللزار تن بود و 
اکنون به 18هزار تن رسیده است.

رئیللس اتحاديه چايکاران کشللور 
گفللت: در صورتی کلله از صنعت چای 
کشللور حمايت نشللود و بی برنامگی ها 
همچنان ادامه يابد، اين 18 هزار تن را 

نیز از دست خواهیم داد.

نرخخریدتضمینیچایهفتهآیندهتعیینمیشود

یک عضو کمیسیون انرژی 
مجلس از افزای�ش 4 برابری 
قیمت کنتور برق طی یک ماه 

اخیر خبر داد.
»امیللر عباس سلللطانی« در 
گفت وگو بللا ايرنا،  اظهللار کرد:  
کمیسللیون انرژی مجلس ملغی 
شللدن افزايش قیمت کنتورهای 
بللرق که طللی يک مللاه اخیر از 
250 هللزار تومان بلله 850 هزار 
تومان افزايش يافته است را دنبال 

می کند.
نماينللده مللردم بروجللن در 
مجلس شللورای اسللامی اضافه 
قیمللت  افزايللش  کرد: موضللوع 
کنتورهللای بللرق حتللی ممکن 
اسللت به صحن علنللی مجلس 

کشیده شود.
افزايللش قیمت  افللزود:  وی 
کنتورهای برق، عاوه بر اين که 
از نظللر اقتصادی به مردم فشللار 
وارد می کنللد، منجللر به افزايش 
انشعاب های غیرمجاز و تلفات غیر 
فنی شبکه برق به ويژه در مناطق 

محروم و حاشللیه ای شللهرهای 
بزرگ می شود.

وی با اشاره به اين که افزايش 
قیمت های گاز و برق و حتی قیمت 
کنتللور برق بدون اطاع رسللانی 
قبلی صللورت می گیللرد، گفت: 
افزايش خزنللده قیمت های آب، 

برق و گاز از مهمترين مسللائلی 
است که اين روزها در کمیسیون 
انرژی مجلس مورد بحث و بررسی 

قرار می گیرد.
يادآور می شود: تا نیمه نخست 
سللال جللاری قیمللت خريد هر 
دستگاه کنتور برق 25 آمپر حدود 

200 هزار تومان و قیمت کنتور 
32 آمپر نیز 250 هزار تومان بود 
که طی يک ماه اخیر قیمت اين 
دو کنتور با افزايشی چهار برابری 
بلله ترتیب به 850 هللزار و يک 
میلیون و 150 هزار تومان افزايش 

يافته است.

افزايش 4 برابری قیمت کنتور برق طی يک ماه اخیر

با مصوبه دولت میزان جریمه مصرف مازاد برق و گاز تعیین شد. 
براسللاس ايللن مصوبه که توسللط اسللحاق جهانگیری معللاون اول 
رئیس جمهور اباغ شللده است میزان جريمه برق مازاد بر الگوی مصرف 
به ازای هر کیلو وات ساعت، دو برابر تعرفه متعارف همان واحد محاسبه 

و اخذ خواهد شد.
همچنین میزان جريمه بهای گاز و فرآورده های نفتی مازاد بر الگوی 
مصرف به صورت درصدی از قیمت حامل های انرژی و حداکثر به میزان 
متوسط سالانه ارزش گاز طبیعی صادراتی معادل )اعام شده توسط وزارت 

نفت( محاسبه واخذ خواهد شد.
بنابراين مصوبه وجوه اخذ شده مربوط به جريمه های ياد شده به حساب 
درآمد عمومی نزد خزانه داری کل کشللور واريللز و در اجرای راهکارهای 
بهینه سازی مصرف انرژی در بخش صنعت موضوع قانون با رعايت مقررات 

مربوط هزينه خواهد شد.
بللر اين اسللاس وزارتخانه های نفت و نیرو هللم موظفند  با همکاری 
دستگاه های اجرايی ذيربط گزارش عملکرد آيین نامه را در پايان هر سال 

به هیئت وزيران ارايه نمايند.

 دولت میزان جريمه مصرف مازاد برق و گاز را اعام کرد

از  رئی�س مجم�ع واردات 
حذف طرح ش�بنم و ایران کد 

توسط دولت انتقاد کرد.
محمدحسین برخوردار گفت: 
نظیر طرح شبنم در تمام دنیا وجود 
دارد چه برسد به ايران که با 5700 
کیلومتر مربع مرز مشترک امکان 
قاچاق کالا به آن بسیار زياد است.
برخوردار در گفت وگو با ايسنا 
افزود: ايران کد باعث می شللود که 
پروسه فروشنده، واردات تا عرضه 
کالا شناسايی شود. ايران کد برای 
اسللتعام يک کالا به وجود آمده 

است.
وی با بیان اين که ايران کد، کد 
شناسايی کالا را مشخص می کند 
و لذا نبايد آن را از فرآيند واردات 
حذف کرد درباره طرح شبنم نیز 
گفت: کد شبنم متاسفانه به علت 
عجللله ای که در اجرای آن صورت 

گرفت نتوانسللت برای شناسللايی 
کالاهای اصلللی و تقلبی عملکرد 

مثبتی داشته باشد.
برخوردار بللا تاکید بر اين که 
کد شبنم در سطح عرضه کالاهايی 
که تقلبی بوده يا به صورت قاچاق 
وارد شللده نیز نصب شللده است، 
خاطرنشان کرد: البته در اجرای هر 
طرحی نقاط قوت و ضعفی وجود 
دارد و بايد اين نکته را متذکر شد 
که مشابه طرح شبنم در تمام دنیا 

اجرا می شود.
بللا  واردات  مجمللع  رئیللس 
بیان اين که طرح شللبنم بايد به 
مثابه کاتالللوگ الکترونیکی برای 
اجرايی می شللد  مصرف کننللده 
خاطرنشللان کللرد: براسللاس اين 
طرح مصرف کنندگان می توانستند 
تاريخ تولید، انقضاء، نمايندگی های 
فروش و قیمت کالا را شناسللايی 

کنند.
به گفته وی، اين طرح در حال 
حاضر با هجمه زيادی مواجه شده و 
همین موضوع باعث متوقف شدن 
آن در مرحله ثبت سللفارش شده 
است ولی اجرای اين طرح در سطح 

عرضه نبايد متوقف شود.
رئیس مجمع واردات با تاکید بر 
اين که بايد بر اجرای طرح شبنم 
بازنگری شللود، گفت: بهتر است 
اين طرح به صورت آزمايشی برای 
جلوگیری از واردات کالاهای قاچاق 

و تقلبی مجددا اجرايی شود.
وی بللا بیللان اين کلله اجرای 
چنین طرحللی در مورد کالاهای 
سللامت محور ضروری است ولی 
طرح شللبنم می تواند بلله عنوان 
يللک کاتالللوگ الکترونیکی برای 
کالاهای وارداتی در سللطح عرضه 

ضروری باشد.

انتقاد رئیس مجمع واردات از حذف طرح شبنم

وزیر امور اقتصادی و دارایی 
گف�ت:  تکی�ه ب�ر درآمدهای 
مالیاتی از آث�ار مثبت تحریم 

است.
علی طیب نیا که در گردهمايی 
مديران کل امور مالیاتی سراسللر 
کشللور سللخن می گفللت، اظهار 
داشللت: عدالللت بین نسلللی هم 
چنین اجازه ای به ما نمی دهد که 
سللرمايه ملی کشور را فدای نسل 
حاضر کنیم، جدای از اين مسائل 
هم، واقعاً شايسته يک ملت انقابی 
و مسلمان نیسللت که هزينه های 
جاری خللودش را از محل فروش 
ثروت های ملی به دسللت بیاورد و 
به درآمدهای مالیاتی بی اعتنا باشد.

وزير اقتصاد بللا تاکید بر لزوم 
ايجللاد پايه های جديللد مالیاتی، 
اخللذ مالیللات سللبز و مالیات بر 
افزايش ارزش دارايی ها را از جمله 
حوزه های جديدی خواند که بايد 
بلله آن پرداخته شللود، حتی اگر 
عملیاتی کردن آن با پیچیدگی و 

مشکات زيادی مواجه باشد.
وی بر سللاماندهی »وضعیت 
مالیاتللی  معافیت هللای  آشللفته 
به عنللوان يکللی از الزامات اقتصاد 
کشللور تاکید کرد و اظهار داشت: 
متاسفانه تفکر نادرستی در جامعه 
وجللود دارد که در صورت ارزيابی 
مثبت و مفید از يک فعالیت، بايد 
آن را از پرداخت مالیات معاف کرد 
و اين باور در صورت تسری به ساير 

بخش ها بسیار دردسرساز می شود، 
زيرا همه تولیدات اعم از کشاورزی، 
صنعتی، فرهنگی و... می تواند بسیار 

مفید ارزيابی شود.
وزيللر اقتصللاد در عیللن حال 
تصريح کرد: البته در شرايط فعلی 
و با توجه به تحريم ها، در صورتی 
که يک بنگاه اقتصادی، با رکود و 
ضرر و زيان مالی ناشی از تحريم ها 
مواجه شد، موظف هستیم نهايت 
ارفاق را برای آنان در نظر بگیريم.

طیب نیا در بخللش ديگری از 
سخنان خود تاکید کرد: تاش در 
جهت وصللول درآمدهای مالیاتی 
جزو اولويت های اصلی دولت است؛ 
زيللرا اين امر، هللم می تواند توان 
مقاومت کشللور را در عرصه های 
بین المللی بالا ببرد و هم مشکات 
معیشت مردم در داخل را رفع کند.

وزير اقتصاد در بخش ديگری 
از سللخنان خود، مهم ترين علت 
حاکمیت رکود، تورم بالا و رشللد 
اقتصللادی پايین طللی چهار دهه 
گذشللته کشللور را وابسللتگی به 
درآمدهللای نفتی و سللهم اندک 
درآمدهای مالیاتی در بودجه های 
سالیانه دانسللت که در مقايسه با 
اسللتانداردهای بین المللی تفاوت 

فاحشی را نشان می دهد.
را  امللر  ايللن  دلیللل  وی 
سللهل الوصول بللودن درآمدهای 
نفتی خواند که انگیزه تاش جدی 
دولت هللا برای کسللب و افزايش 

درآمللد از محل مالیللات را از بین 
برده است.

طیب نیا گفت: زمانی که دولت 
از مصرف و تولید مالیات می گیرد، 
اين امر باعللث خروج نقدينگی از 
جامعه و در نتیجه کاهش مخارج 
و تقاضای کل جامعه می شود، در 
حالی که با تکیه بر درآمدهای نفتی 
و تزريللق عايدات آن به جامعه، نه 
تنهللا بلله تقاضللای کل و افزايش 
مخارج جامعه می افزايد بلکه باعث 
افزايللش هزينه های جللاری خود 

دولت نیز می شود.
وی اداملله داد: در سللال های 
اخیر، با وجودی که مشخص بود در 
آستانه افزايش فشارهای بین المللی 
قرار داريم و عرصه از نظر اقتصادی 
بر ما تنگ خواهد شد، متاسفانه به 
تداوم سیاست های مبتنی بر اتکاء 
به درآمد نفتی و وابسللتگی کشور 
بلله واردات ادامه داديم، از سللوی 
ديگر سیاسللت خارجی کشورمان 
در جهللت اصطللکاک بللا جامعه 
بین الملللل حرکت می کرد و ما در 
عرصه اقتصادی همچنان وابستگی 
و تعامل خود با اقتصاد بین الملل را 

به شدت افزايش داديم.
طیب نیا افللزود: اين در حالی 
اسللت کلله قاعدتللاً بايسللتی در 
جهللت عکس حرکت می کرديم و 
مطابق سیاست های روشن اسناد 
بالادستی کشور، از تکیه به فروش 
نفت کاسته و درآمدهای مالیاتی را 
افزايش می داديم که البته نتايج اين 
اشتباه هم در قالب تشديد تورم و 
کاهللش ارزش پول ملی به وضوح 

شکل خود را نشان داد.
وزير اقتصاد اظهار داشللت: در 
عین حال، تحريم ها يکسللری آثار 
مثبت هم برای اقتصاد ما داشللته 
که موجب شد مسئولان اقتصادی 
کشللور بیش از پیللش به اهمیت 
تامیللن هزينه هللای دولت و تکیه 
بودجه های سللالیانه بر درآمدهای 

مالیاتی پی ببرند.

معاون س�ازمان دامپزش�کی 
گفت: دس�تورالعمل عرضه ش�یر 
فله ای س�الم لغو یا تعلیق نش�ده 
اما هنوز هیچ دامداری نتوانس�ته 
مجوز عرضه ش�یر فله ای سالم را 
دریافت کند لذا از مصرف کنندگان 
درخواس�ت می ش�ود فعلا ش�یر 

فله ای موجود در بازار را نخرند.
محسن مشللکات در گفت وگو با 
ايسنا اظهار کرد: پیش از اين هم گفته 
شده بود که دستورالعمل عرضه شیر 
فله ای سالم تحت نظارت کامل سازمان 
دامپزشللکی اجرا می شود و واحدهای 
متقاضی اجرای اين طرح بايد شرايط 

خاص بهداشتی را داشته باشند.
وی افللزود: علیرغم ايللن که اين 
طللرح از 2 ماه گذشللته تاکنون اباغ 
شده هیچ يک از استان ها صدور مجوز 
برای واحدهای دامداری را به سازمان 
دامپزشکی اباغ نکرده اند که اين نشان 
می دهد تاکنون هیچ يک از واحدهای 
دامداری نتوانسته اند شرايط مورد نظر 
سللازمان دامپزشللکی را برای فروش 

فله ای شیر خام احراز کنند.
معاون تشخیص و درمان سازمان 
دامپزشللکی اداملله داد: گرچه برخی 
مخالف اجرای اين طرح بوده و هستند 
اما دلايل سازمان دامپزشکی برای خود 
قانع کننده است و هیچ تضادی با اصول 

بهداشتی ندارد.
مشللکات اظهللار کرد: سللازمان 
دامپزشللکی همواره به مصرف شیر و 
مواد لبنی پاسللتوريزه توصیه می کند 
اما از آنجا که متقاضیان بسیاری برای 
مصرف شللیر فله ای وجللود دارند اين 
دسللتورالعمل را اباغ کللرد تا عرضه 
شللیر فله ای بلله صورت کاما سللالم 
و تحت نظارت سللازمان دامپزشللکی 
صورت گیللرد.وی تاکید کرد: با توجه 
بلله اينکه هنللوز هیچ مجللوزی برای 
واحدهای دامداری متقاضی عرضه شیر 
فله ای صادر نشده از مصرف کنندگان 
درخواست می شود حتی الامکان شیر 

فله ای موجود در بازار را نخرند.

سازمان دامپزشکی:

مردم شیر فله ای نخرند

رئی�س کل بان�ک مرکزی 
برخلاف اظه�ارات قبلی خود 
که با کاه�ش نرخ ارز مخالفت 
کرده بود گفت: بهتر اس�ت که 

نرخ ارز کاهش یابد.
ولی الله سیف در پاسخ به اين 
سللوال که آيا تا پايان سال امکان 
کاهش نرخ ارز وجود دارد، گفت: 
متناسب با شرايط بازار اين امکان 
وجود دارد زيرا نرخ ارز تحت تاثیر 
جهت گیری هللای اقتصللادی قرار 
می گیللرد و آنچه که مهم اسللت 
تغییرات ناگهانی در نرخ ارز است 
که نااطمینانللی در اقتصاد ايجاد 

می کند.
رئیس کل بانک مرکزی ادامه 
داد: اگر نرخ ارز بر اسللاس منطق 
اقتصللادی کاهللش يابد بللرای ما 
مطلوب اسللت و مطلوب هم اين 

است که نرخ ارز کاهش يابد.
وی بللا اشللاره بلله صحبللت 
چنللدی پیش خللود در خصوص 
نللرخ ارز، اظهار داشللت: زمانیکه 
بحللث عللدم کاهش بیشللتر نرخ 
ارز مطرح شللد حتی در آن موقع 

هللم مخالفتللی بللا کاهللش نرخ 
نداشتیم بلکه نگرانی هايی در بین 
صادرکنندگان وجود داشت و ما بر 
اساس بررسی های علمی در بانک 
مرکزی اعللام کرديم که کاهش 

بیشتر نرخ ارز بعید است.
اگللر  کللرد:  تصريللح  وی 
مثبت  اقتصادی  جهت گیری های 
باشد می توان به کاهش قیمت ارز 
امیدوار بود، رقم محاسللبه شده را 
نمی توان اعام کرد اما بر اسللاس 
پارامترهای بررسللی شللده بانک 
مرکزی اقدامللات کنترلی خود را 

انجام می دهد.
وی با بیان اينکه بانک مرکزی 
مجری سیاست نظام ارزی شناور 
مديريت شده اسللت، افزود: بانک 
مرکزی بللرای قیمت گللذاری ارز 
متناسب با قواعد بازار عمل می کند 
و تاش می کند تا از شللوک های 

ناگهانی ممانعت کند.
ولی الله سیف در پاسخ به سوال 
فارس درخصوص نرخ سود بانکی 
و افزايش نرخ سود اوراق مشارکت 
هم اظهللار داشللت: همانطور که 

قبا اشاره شد نرخ سود بانکی در 
دستور کار شورای پول و اعتبار قرار 
گرفته و اين شورا روی اين موضوع 

کار می کند.
بانللک مرکللزی  افللزود:  وی 
گزارش هايی را برای شورای پول 
و اعتبار آماده کرد و اعضا در حال 
بررسللی آن هستند، جهت گیری  
کلی شللورای پللول و اعتبار عدم 
افزايش نرخ سللود بانکی است اما 
ترمیم هايی در ساختار محصولات 
بانکللی بايد انجام شللود که يکی 
از آنهللا اصللاح نرخ سللود اوراق 
مشللارکت برای ايجللاد تعادل در 
بانکی  نرخ های موجود سیسللتم 

است.
رئیللس کل بانللک مرکللزی 
تصريح کرد: هم اکنون نرخ سللود 
سللرمايه گذاری بلندمدت بانک ها 
بیش از 20 درصد اسللت و وقتی 
اوراق مشللارکت منتشر می شود 
جذابیتللی ندارد؛ هللدف ما از اين 
اقدام ايجللاد جذابیت و تعادل در 
نرخ ها است و به همین دلیل اين 
مسئله در دستور کار شورای پول 

و اعتبار قرار گرفت.
سیف در پاسللخ به اين سوال 
که بدين ترتیب نرخ سللود اوراق 
مشارکت بیشتر از نرخ سود سپرده 
بلندمدت بانک ها تعیین نمی شود، 
گفللت: مسلللما اين نرخ بیشللتر 
نخواهللد بود زيرا اصللل هدف ما 
تعديل نرخ و ايجاد تعادل در نرخ 

محصولات بانکی است.
وی همچنین تصريح کرد نرخ 

سود بانکی افزايش نمی  يابد.
سیف در پاسخ به سوال ديگری 
مبنی بللر اينکه موضللوع 6 برابر 
شللدن وديعه مسکن تا چه میزان 
مورد توافق بانک مرکزی اسللت و 
آيا اينکه ايللن وديعه نقدينگی و 
تورم ايجاد نمی کند، تصريح کرد: 
اين موضوع از طريق وزير مسکن 
ارائه شده و کارگروهی روی آن کار 
می کند و طبیعتا مراحلی دارد که 
در شورای پول و اعتبار به تصويب 
برسللد اما بلله نظر می رسللد اين 
موضوع خیلی زود رسانه ای شده 
و بايد توسط بانک مرکزی بررسی 

و در نهايت تصمیم گیری شود.

عقب نشینی سیف از اظهارات قبلی خود:

کاهش نرخ ارز
مطلوب بانک مرکزی است

رئی�س اجرایی ش�رکت نفتی 
توت�ال فرانس�ه گفت: بازگش�ت 
ای�ران ب�ه جامع�ه بین المللی به 
نفع کش�ورهای همسایه از جمله 
کش�ورهای حاش�یه خلیج فارس 

خواهد بود.
به گزارش ايسللنا به نقل از گالف 
تايمز، کريسللتف دومللارژری، رئیس 
اجرايی توتال در کنفرانس و نمايشگاه 
بین المللی نفت ابوظبی گفت: ممکن 
است اين سللخنان من برای برخی از 
کشورهای شورای همکاری خلیج فارس 
خوشايند نباشد اما مهم است که مزيت 

لغو تحريم های ايران را درک کنیم.
وی افزود: بازگشت ايران به جامعه 

بین  المللی خبر خوشی خواهد بود.
دو مللارژری افزود: ايللران ذخاير 
گازی قابللل توجهللی دارد و همزمان 
بللا افزايش تقاضللای جهانللی انرژی 
می تواند نقش مهمی را به عنوان يک 

صادرکننده انرژي ايفا کند.
همچنین باب دادلی رئیس اجرای 
شرکت نفتی بريتیش پترولیوم گفت: 
بازگشت ايران به جامعه جهانی بخشی 
از مذاکرات در اين کنفرانس بوده است.

وی بللا اذعان به منابللع طبیعی 
فراوان ايران، در پاسخ به سوالی درباره 
احتمال بازگشت بريتیش پترولیوم به 
ايللران پس از لغللو تحريم ها گفت: ما 
در حال حاضر کارهای زيادی در اين 

منطقه داريم.

رئیس توتال:
لغو تحریم های نفتی ایران 

به نفع 
کشورهای منطقه است

رئیس دفتر رئیس جمهور از 
معافیت مالیاتی صادرکنندگان 

خبر داد.
محمد نهاونديان گفت: هیئت 
دولللت در جلسلله اخیللر خود در 
خصللوص ارز حاصل از صادرات و 
ابهاماتی کلله در خصوص مالیات 
صللادرات وجود داشللت، تصمیم 

گرفت.
در  داشللت:   اظهللار  وی 
گذشللته بخش نامه مالیاتی برای 
صادرکنندگان صادر شده بود که 
در جلسه شب دوشنبه هیئت دولت 
مشخص شد که صادرکنندگان از 

پرداخت مالیات معاف می شوند.
محمد نهاونديان در پاسللخ به 
سللؤال فارس در خصوص ابهامات 
موجود برای پیمان سللپاری ارزی 
و همچنیللن وعده وزيللر صنعت 
برای لغو پیمان سازی ارزی اظهار 
داشت: نکته ای در بخشنامه معروف 
سللازمان مالیاتی وجود داشت، در 
واقللع صادرات بللا صراحت قانون 
ازمعافیت قانون برخوردار است اما 

اين حق قانونی به يک رويه قانونی 
منوط شده بود که اشکال قانونی در 

آن وجود داشت.
نهاونديان در اين باره توضیح 
داد: سازمان مالیاتی تعیین کرده 
بود احراز عمل صادرات و چگونگی 
انجللام آن طللی پر کللردن فرمی 
و امضاء آن مشللخص شللودکه از 
آن به عنوان پیمان سللپاری ارزی 
تلقی می شللد اما شب دوشنبه در 
هیئللت دولت اين ابهام و شللبهه 

برطرف شد.
وی افزود: فلسفه ارز صادراتی 
اين است که بايد در خدمت اقتصاد 
کشللور باشللد و به صورت روشن 
اشللکال اسللتفاده ارز صادراتی در 
چرخلله تولید و صللادرات تبیین 

شده است.
نهاونديللان گفت: پیش از اين 
در يک اقدام غیرکارشناسی اعام 
کرده بودنللد ارز صادراتی بايد به 
کشور وارد شود در حالی که نیازی 
نیسللت ارز صادراتی را به کشللور 
وارد کنیم بلکه می تواند در اختیار 

واردات قرارگیرد.
وی افللزود: در مصوبلله دولت 
دقیقاً مشللخص شده است که ارز 
صللادرات بايد به مصارفی برسللد 
اينکه مورد نیاز واردات قرار گیرد 
در چرخلله تولید وتجارت مصرف 
شود در داخل کشور سپرده گذاری 
شده و يا برای بازپرداخت وام های 
ارزی انجام شللود کلله همه اينها 

احصاء می شود.
نهاونديللان افزود: پیش از اين 
بحث مالیات را منوط به مشخص 
شللدن مسللیر ارز صادراتی کرده 
بودند کلله اين موضللوع مغايرت 
قانونی داشللت، اما در حال حاضر 
جوايز صادراتی کلله در واقع يک 
مشللوق صادراتی اسللت منوط به 

اين موضوع شده است.
وی افللزود: با توجلله به اينکه 
جايزه صادراتی يک مشوق است و 
منوط به امور اداری نیست شبهه 
پیمان سپاری ارزی و شبهه معافیت 
قانونللی مالیللات صادرکننللدگان 

برطرف شده است.

نهاوندیان:

صادرکنندگان از پرداخت مالیات معاف شدند

معاونت  مع�اون حقوق�ی 
توس�عه مدیریت و س�رمایه 
ب�ه  اش�اره  ب�ا  نی  نس�ا ا
ب�رای  قان�ون  محدودی�ت 
جابه جای�ی کارمن�دان دولت 
انجام  اس�تخدام های  گف�ت: 
ش�ده مهرآفری�ن ب�ه زودی 

تعیین تکلیف می شود.
عبدالعلی تاجی در گفت وگو با 
فارس، با اشاره به آخرين وضعیت 
دسللتگاه های  رسمی  اسللتخدام 
دولتی اظهار داشت: اخیرا هیئت 
وزيللران مصوبه طرح اسللتخدام 
مهرآفرين را لغو کرد، اما بخش هايی 
از استخدام که با قوانین و مقررات 
مغايرت ندارد، اجرا يا عدم اجرای 
آن موکللول به نظر عسللگری آزاد 
معاونت توسعه مديريت و سرمايه 

انسانی شده است.
معاون حقوقللی امور مجلس 
و اسللتان های معاونللت توسللعه 
مديريت و سرمايه انسانی افزود: 
اکنون اين موضوع در حال بررسی 
اسللت که بخشی از آن مربوط به 
دستگاه ها  اسللتخدام  مجوزهای 
و استان ها اسللت و همچنین در 
برخی اسللتان ها آزمون هايی نیز 

برگزار شده اسللت.وی ادامه داد: 
برخللی افللراد حتللی مصاحبه و 
گزينش اسللتخدام را انجام دادند 
و البته هنوز شناسلله اسللتخدام 
اينکلله  دربللاره  نگرفتند.تاجللی 
افراد گزينش  شللده آيا استخدام 
می شللوند يا موضوع لغو خواهد 
شللد، گفت: راجع بلله همه اين 
موضوعات، بحث و بررسی صورت 
خواهللد گرفت و به زودی نتیجه 

اعام خواهد شد.
بلله گفته تاجی، افرادی که از 
طريللق مللاده 57 برنامه پنجم با 
آزمون داخلی استخدام آنها برگزار 
شده، ايراد گرفتند و استخدام هايی 
که انجام نشللده لغو شده و برای 
اسللتخدام های اجللرا شللده نیز 
معاونت تصمیم گیری خواهد کرد.
وی در پاسخ به اين سوال که 
منابع مورد نیاز استخدام ها چقدر 
خواهد بود، گفت: قطعا در بحث 
اسللتخدام ها و منابع مللورد نیاز، 
نظر معاونت برنامه ريزی و نظارت 

راهبردی اخذ خواهد شد.
تاجی يادآور شد: در دولت قبل 
به همه اسللتان ها مجوز استخدام 
داده شللده اسللت.معاون حقوقی 

امور مجلس و استان های معاونت 
توسعه مديريت و سرمايه انسانی 
افزود: در برخی اسللتان ها مانند 
خوزسللتان و کرمان استخدام ها 
انجام شده و آزمون نیز برگزار شده 
و به زودی اعام نظر خواهد شد.

وی در خصللوص بیشللترين 
تقاضاهای جذب نیرو و استخدام 
بیان داشللت: وزارت بهداشللت و 
درمللان اعام کرده اسللت برای 
بخش های مختلف نیاز به نیروی 
انسللانی دارد و همچنین وزارت 
آمللوزش و پرورش عنللوان کرده 
50 هللزار نیروی مازاد و در عین 

حال 50 هزار نیرو کسری دارد.
در  کللرد:  عنللوان  تاجللی 
وزارت آمللوزش و پللرورش نیاز 
بلله سللاماندهی نیروها داشللته 
کلله در مقللررات و آيین نامه هللا 
محدوديت وجود دارد که بايد از 
طريق مجلس جابه جايی نیروها 
و کارکنللان دولت ديگللر نیاز به 
رضايت کارمند نداشللته باشد، تا 
بتوان بخشللی از اين مشللکل را 
حل کللرد و در اسللتان ها امکان 
جابه جايللی در ديگللر اسللتان ها 

فراهم شود.

معاونت سرمایه انسانی رئیس جمهور:
تکلیف استخدام های مهرآفرین به زودی مشخص می شود

مع�اون نظ�ارت ب�ر اج�رای 
استاندارد سازمان ملی استاندارد 
با اش�اره ب�ه تاخی�ر وزارت نفت 
در ارتق�اء اس�تاندارد بنزی�ن به 
یورو4 ، گفت: در سال آینده همه 
پالایش�گاه ها باید ب�ه تجهیزات 
تولی�د بنزین اس�تاندارد یورو 4 

مجهز شوند.
بهللادر کاظمللی در گفت وگو با 
فارس اظهار داشت: به منظور کاهش 
آلودگللی هوا و بهینه سللازی مصرف 
سللوخت، اسللتاندارد يورو 4 بنزين 
تدويللن و به وزارت نفت ارائه شللده 

است.
وی تصريللح کللرد: وزارت نفت 

برناملله زمان بنللدی را بللرای ارتقاء 
اسللتاندارد بنزين به يورو 4 تدوين و 
به سازمان استاندارد ارائه کرده است 

که البته در اجرا تاخیر دارند.
وی بللا بیان اينکلله تولید بنزين 
يورو 4 شروع شده است، گفت: وزارت 
نفت در زمینه بازسازی پالايشگاه ها و 
تجهیز آنها به فرآيند تولید بنزين يورو 

4 با تاخیر عمل کرده است.
کاظمی افللزود: امیدواريم وزارت 
نفت سللريع تر بتواند استاندارد يورو 
4 را در مللورد هملله بنزين تولیدی 
اعمال کند تا سللازمان استاندارد نیز 
الزام تولید خودرو با استاندارد يورو 4 
را به خودروسازان  اباغ کند و سهم 

آلايندگی خودروها در محیط زيست 
کاهش يابد.

وی در مورد برناملله زمان بندی 
تولید بنزين با اسللتاندارد يورو 4 نیز 
اظهار داشللت: تا پايان امسال بخش 
عمده ای از بنزين تولیدی کشور بايد 
اسللتاندارد يورو 4 را دارا باشللد و در 
سال آينده نیز همه پالايشگاه ها بايد به 
تجهیزات تولید بنزين استاندارد يورو 
4 مجهز شللوند که در حال حاضر از 

اين برنامه عقب هستند.
وی در خصللوص تولید خودرو با 
اسللتاندارد يورو 4 نیز گفت: در حال 
حاضر خودروهايللی مانند پژو 206، 
تندر 90، مزدا و سوزوکی با استاندارد 

يورو 4 تولید می شوند و ساير خودروها 
نیز تا پايان سللال فرصت دارند که به 

استاندارد يورو 4 مجهز شوند.
معاون نظارت بر اجرای استاندارد 
سللازمان ملللی اسللتاندارد در مورد 
اسللتانداردهای اجباری خللودرو نیز 
گفللت: فعا برنامه ای بللرای افزايش 
استانداردهای 51گانه خودرو نداريم 
ولی اجرای استانداردهای ايمنی مانند 
نصللب دو ايربگ بللر روی خودروها 

پیگیری می شود.
وی افللزود: در حللال حاضر 80 
درصللد خودروها بللا دو ايربگ تولید 
می شوند و تا پايان سال، همه خودروها 

بايد به دو ايربگ مجهز شوند.

یک مقام مس�ئول در وزارت 
نفت از افزایش فروش بنزین آزاد 
تا س�قف 20 میلی�ون لیتر در روز 

خبر داد.
محسللن روحانی با بیللان اينکه 
اولويللت وزارت نفت تامیللن و توزيع 
سللوخت به موقع به مشتريان است، 
گفللت:  از ايللن رو وقتللی بللا خودرو 
شللخصی به جايگاه سللوخت مراجعه 
می کننللد در صورت نداشللتن کارت 
سللوخت با مشکل مواجه نشوند.مدير 
سامانه هوشمند سوخت کشور با تاکید 
بر اينکه به اندازه نیاز مردم، کارت در 
اختیار جايگاه داران سوخت قرار داده 
شللده اسللت، تصريح کرد: به محض 
مراجعه مشللتريان در صورت نداشتن 
در  جايللگاه  کارت  سللوخت،  کارت 
اختیارشان قرار داده می شود.اين مقام 

مسئول درخصوص اينکه برخی مدعی 
هستند که در حال حاضر در جايگاه ها 
با کمبود کارت مواجه هسللتیم اظهار 
داشللت: محدوديتللی در توزيع کارت 
سوخت به جايگاه ها وجود ندارد و در 
صورت اعام نیاز جايگاه ها، کارت در 
اختیارشللان قرار می گیرد.وی با اشاره 
به کیفیت کارت های هوشمند سوخت 
موجود بیان کرد: کارت های هوشمند 
سوخت تهیه شده در کشور مورد تايید 
شرکت های بین المللی است به طوری 
که تقريبا نیمی از کارت های هوشمند 
سللوخت جهان را اين شرکتها تامین 
می کنند.به گفته روحانی در شللرايط 
فعلللی کارت های موجود هوشللمند 
سللوخت از نظللر کیفیللت هیچ گونه 
مشللکلی ندارد و شللرکت ملی پخش 
نیز به صورت مداوم کنترل و بررسللی 

می کند.مدير سامانه هوشمند سوخت 
کشللور با اعام اينکه در صورت بروز 
مشکل در کارت  های سوخت، شرکت 
ملللی پخش اين کارتهللا را از گردونه 
خللارج و کارت هللای جديللد را صادر 
می کند، افزود: در چند روز گذشللته 
از 60 میلیللون لیتللر بنزين مصرفی 
در کشللور حدود 19 میلیون لیتر به 
صورت فروش آزاد بوده است.اين مقام 
مسئول با يادآوری اينکه هم اکنون به 
طللور معمول 20 تا 25 درصد فروش 
بنزيللن آزاد به قیمللت 700 تومان از 
طريق کارت های جايللگاه داران انجام 
می شود، خاطر نشان کرد: آمارها بیانگر 
اين است افرادی که با خودرو شخصی 
اقدام به سوخت گیری می کنند حدود 
15 درصد است و مابقی از کارت آزاد 

جايگاه داران استفاده می کنند.

افزایش فروش بنزین آزاد در جایگاه های سوخت

یک مسئول اعلام کرد
برنامه سازمان استاندارد برای کاهش آلودگی هوا

قیم�ت ه�ر اون�س ط�لا در 
بازارهای جهان�ی بیش از 7 دلار 

کاهش یافت.
به گزارش فارس به نقل از رويترز، 
با انتشار آمار قوی فرصت های شغلی 
در آمريکا، احتمال اينکه فدرال رزرو 
خريد اوراق قرضه خود را کاهش دهد، 
افزايش يافته و اين امر سللبب شد تا 
اين فلز گران بها در نزديکی پايین ترين 
قیمللت خود در 3 هفته اخیر معامله 
شللود.براين اسللاس، هر اونس طا با 
کاهللش 7/66 دلاری بلله 1280/84 

دلار رسید.
براساس اين گزارش، نشانه هايی 
مبنللی بر اينکلله اقتصللاد آمريکا در 
بلله  نسللبت  ثابت تللری  وضعیللت 

پیش بینی های گذشللته قللرار دارد، 
می توانللد بانللک مرکللزی آمريکا را 
ترغیب کند تا ماه آينده خريد ماهانه 
85 میلیللارد دلار اوراق قرضه خود را 
کاهللش دهد. طا از ابتدای امسللال 
تاکنون بلله علت ايللن پیش بینی ها 
حللدود يک چهللارم ارزش خود را از 

دست داده است.
برنابللاس گان تحلیلگللر بانللک 
اسی بی سللی گفت: من فکر می کنم 
که فدرال رزرو هنوز منتظر شللواهد 
قوی تللری از روند ترمیللم اقتصادی 
آمريکا اسللت. بازار همچنان به روند 
رصد اطاعات و آمار ادامه خواهد داد.
اين تحلیلگر بازار طا پیش بینی 
کللرد که قیمللت طا تا پايان سللال 

2013 بلله 1320 دلار در هللر اونس 
برسد و برنامه تعديلی فدرال رزرو در 

سال آينده اجرا شود.
بازارها امیدوار بودند که تعطیلی 
16 روزه دولت آمريکا در ماه اکتبر و 
تأثیر آن بر اقتصاد اين کشور، مانع از 
اجرای برنامه تعديلی فدرال رزرو شود.

قیمللت طا در سللال 2011 به 
علت سیاست های محرکی بانک های 
مرکزی در جهان، رکورد 1920 دلار 

را به ثبت رساند.
کاهش اخیر قیمت طا به کمتر از 
1300 دلار در هر اونس، نتوانسته نظر 
خريداران آسیايی برای خريد را جلب 
کند و آنها منتظر هستند تا قیمت ها 

بیشتر کاهش يابد.

کاهش قیمت جهانی طلا


